

日期

2012 年 11 月 05 日

內容摘要：

- (填寫說明：1. 如有附件請註明，如簡報檔、全文檔等
2. 需有問題與討論：請註明姓名並包含醫學倫理及 EBM 之應用
3. 需有總結，請註明做結論者【主持人】姓名
4. 請自行編排頁碼)

時間：2012/11/05 08:30~09:30

地點：同新園會議室

主題：Special lecture

主持者：Fellow 彭啟峻

紀錄：R3 許力云

{Q&A} :

Q1. FELLOW 彭啟峻：The main HHS?

A1. R3 許哲彰：Altered Mental Status, Hyper-Osmolarity, Hyper-Glycemia

Q2. FELLOW 彭啟峻：no pulse what should we do?

A2. R3 周光緯：CPCR immediately

Q3. FELLOW 彭啟峻：For Hyponatremia?

A3. R1 陳穎玲：Always N/S Hydration First of shock and hypoperfusion

Q4. FELLOW 彭啟峻：UTI?

A4. R3 周光緯：requires the presence of both Bacteriuria and Clinical symptoms for definitive diagnosis.

Q5. FELLOW 彭啟峻：Urosepsis，解釋一個發燒，或全身無力的老人

A5. R2 羅智威：嚴格的注意是否有嘔吐，中等程度以上的腹痛，及其它症狀

Q6. FELLOW 彭啟峻：怎樣的病人拉肚子會被留下來？

A6. R3 許哲彰：持續 Fever。White Count 高/Bandemia。心跳太快。
經口進食有困難。太老。

Q7. FELLOW 彭啟峻：Ischemic Bowel?

A7. R3 周光緯：請問 Patient，肚子還有沒有持續很痛

Q8. FELLOW 彭啟峻：The patient in case 1 present of airway compromised what should we do?

A8. R3 周光緯：ask the ENT doctor to visit the patient in ER?

Q9. FELLOW 彭啟峻：Ileus?

A9. R3 周光緯：Duodenal Obstruction

Small Bowel Obstruction

Adhesion

Hernia

Close Loop/Strangulation

Dx Tool: KUB/Standing Abdomen

Adynamic Ileus

Large Bowel Ileus.

Q10. FELLOW 彭啟峻: The use of solumedrol dosage in anaphylaxis patient?

A10. R2 羅智威: Hyperfibrinolysis vs mortality and morbidity.

EBM and ethics

Q1. FELLOW 彭啟峻: Etomidate is associated with mortality and adrenal insufficiency in sepsis: A meta-analysis?

A1. R3 許哲彰: Long term effects of etomidate not been evaluated yet?

Q2. FELLOW 彭啟峻: The good use for TRM?

A2. R2 羅智威: to improve clinical care quality.

Key points

1. To evaluate the effects of single-dose etomidate on the adrenal axis and mortality in patients with severe sepsis and septic shock

2. reduce risk in ER

3. improve team atmosphere

VS comment :

FELLOW 彭啟峻:

當交班時，說：這個病人是發燒/噎到來急診, CxR 有一點 Infiltration，目前當 Aspiration Pneumonia 治療。

他的意思是：這個病人你再高診一下...

紀錄：R3 許力云